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Plats och tid Växjösalen, kl. 13.30 – 15.40  

Beslutande  
Ledamöter 

 
Malin Lauber (S), ordförande 
Maria Garmer (V), 1:e vice ordförande § 96-117, 
119-133 
Pernilla Tornéus (M), 2:e vice ordförande § 96-
117, 119-133 
Julia Berg (S) § 96-117, 119-133 
Martin Edberg (S) § 96-117, 119-133 
Otto Lindlöf (S) 
Andreas Joäng (C) § 96-117, 119-133 
Sofia Stynsberg (M) 
Jon Malmqvist (KD) § 96-117, 119-133 
Christina Rosén (L) § 96-117, 119-133 
Pernilla Wikelund (SD) § 109-133 
 

Tjänstgörande 
ersättare 
 

Per Jodenius (S) 
Pernilla Bodin (MP) 
Glenn Nilsson (M) 
Patrik Åkesson (KD) 
Gunnar Storbjörk (S) § 96-108 
 

Övriga närvarande 
Ersättare 

 
Martina Forsberg (S) 
Frida Sandstedt (V) 
Arijeta Reci (S) 
Gunnar Storbjörk (S) § 109-133 
Lisa Larsson (S) 
Tina Sturesson (C) 
Michael Färdig (L) 

 
Tjänstepersoner 

 
Catharina Rydberg Lilja, kommunchef 
Per-Olof Löfberg, avdelningschef 
samhällsbyggnadsförvaltningen § 99 
Per Sandberg, förvaltningschef 
samhällsbyggnadsförvaltningen § 100 

 
 

Susanna Kronsell, avdelningschef 
samhällsbyggnadsförvaltningen § 100 
Martin Fransson, sekreterare 
 

 
Justering 

 

Protokollet justeras med digital signering och saknar därför 
namnunderskrifter 
 
Sekreterare Fransson Martin 
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Ordförande Malin Lauber 

Justerare Pernilla Tornéus § 96-117, 119-133 
Sofia Stynsberg § 118 
 

Justerade paragrafer § 96-133 

Ajournering 14.40 – 14.55 
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§ 96 Dnr 361528 
 

Justering av protokoll 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Pernilla Tornéus (M) ska justera dagens 
protokoll. 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen ska besluta vem som ska justera dagens protokoll. 
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§ 97 Dnr 361529 
 

Godkännande av dagordning 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner dagordningen med ändringen att ärende 
34 om Lokalprojekt för Åby skola och förskola utgår. 
 
Bakgrund 
Ordförande Malin Lauber (S) frågar om dagordningen kan godkännas 
med ändringen att ärende 34 om Lokalprojekt för Åby skola och förskola 
utgår. 
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§ 98 Dnr 361530 
 

Allmänhetens frågestund 

 
Inga frågor ställdes vid dagens frågestund. 
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§ 99 Dnr 362700 
 

Information om aktuella trafikplaneringsfrågor 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Per-Olof Löfberg, avdelningschef på samhällsbyggnadsförvaltningen 
informerar om aktuella strategiska infrastrukturfrågor. Bland annat 
följande punkter behandlas: 

• Byggnation av Trafikplats Fagrabäck 
• Ombyggnation av Trafikplats Helgevärma 
• Södra länken mellan Teleborgsvägen och riksväg 27 
• Revidering av nationell plan - processen just nu och framåt  
• Dubbelspår Växjö-Räppe och diskussioner med Trafikverket 
• Revidering av länstransportplan  
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§ 100 Dnr 362702 
 

Information om bemötande och service i miljö- och 
byggnämndens myndighetsutövning 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Per Sandberg, förvaltningschef och Suzanna Kronsell, avdelningschef på 
miljö- och byggavdelningen, informerar om verksamhetens uppdrag och 
arbete samt om hur de arbetar med service och bemötande. 
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§ 101 Dnr 297093 
 

Information från ledamöter och ersättare  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Ordförande Malin Lauber (S) informerar om Näringslivets frukostevent, 
dialogmöte med Statens servicecenter om besparingar i deras 
verksamhet samt från en workshop om Huseby Bruk tillsammans med 
Alvesta kommun. 
 
Malin Lauber informerar också från ett möte med Svenskt näringsliv och 
en träff med VD-nätverket. 
 
Pernilla Bodin (MP) informerar från klimatkommunernas årsmöte samt 
från ett möte med ICLEI i Bryssel. 
 
Otto Lindlöf (S) informerar om granskningsprocessen för nya 
översiktsplanen och de öppna möten som kommer genomföras. 
 
Maria Garmer (V) informerar från två pågående projekt där hon är 
sammankallande från Växjö, dels fjärrvärmesamverkan med Alvesta 
kommun, dels frågan om Älmhults anslutning till Värends 
räddningstjänstförbund.  
 
Michael Färdig (L) informerar från Framtidsdagen och 
Närradioföreningens årsmöte där han var kommunens ombud. 
 
Julia Berg (S) informerar från årsstämman i Småland Airport AB där hon 
var kommunens ombud. 
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§ 102 Dnr 359881 
 

Information från kommunchefen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Catarina Rydberg Lilja, kommunchef, informerar om pågående 
rekrytering av kommunikationschef och näringslivsdirektör samt VD för 
Södra Smålands Avfall & Miljö AB (SSAM).  
 
Catharina Rydberg Lilja informerar också från Chefens dag som 
genomfördes i fredags med fokus på ledarskap, psykologisk trygghet och 
kommunikation. 
 
Koncernledningen har bland annat arbetat med uppföljning av 
kommunfullmäktiges uppdrag, förberedelser inför bokslutsdag och 
investeringshearing. 
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§ 103 Dnr 359202 
 

Information från Växjö Kommunföretag AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Martin Edberg (S) ordförande i Växjö Kommunföretag AB (VKAB) 
informerar om årsstämmor den 7 maj. Det senaste styrelsemötet 
behandlade bland annat dotterbolagens bokslut. På nästa styrelsemöte 
kommer frågan om hur det oroliga ekonomiska läget påverkar bolagen 
behandlas. 
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§ 104 Dnr 2025-00013 
 

Redovisning av protokoll 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen. 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen ska vid sina möten få en redovisning över beslut som 
fattats av utskotten på delegation.  
 
Protokollen från utskotten samt protokoll från Växjö Kommunföretag AB 
redovisas även för kännedom i sin helhet. 
 
Protokoll 

- Kommunstyrelsens arbetsutskott 4 mars och 11 mars 
- Kommunstyrelsens näringslivs- och innovationsutskott 25 mars 
- Växjö Kommunföretag AB:s styrelseprotokoll 18 februari, 18 mars 

och 21 mars. 
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§ 105 Dnr 2025-00017 
 

Redovisning av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen. 
 
Bakgrund 
Kommunchefen, upphandlingschefen och kommunstyrelsens 
ordförande har lämnat en redovisning över beslut som fattats med stöd 
av kommunstyrelsens beslut om delegation enligt 6 kap 37 § 
Kommunallagen och i förekommande fall kommunchefens beslut om 
vidaredelegering. Redovisningen i rapporten gäller delegeringsbeslut 
registrerade under perioden 6 mars till och med den 31 mars 2025.  
 
Liggare över anställningsbeslut redovisas i en separat rapport. 
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§ 106 Dnr 2025-00006 
 

Kommunstyrelsens ekonomiska månadsrapport efter 
mars 2025 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna månadsrapport för mars 2025. 
 
Bakgrund 
Kommunledningsförvaltningen lämnar månadsvis ekonomisk 
uppföljning för kommunstyrelsen. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 117/2025 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna månadsrapport för mars 2025. 
 
Kommunchefens skrivelse den 25 mars 2025 där följande framgår: 
Kommunstyrelsens helårsprognos bedöms till en nollprognos, dvs ingen 
förväntad budgetavvikelse.  
 
Driftsredovisningen för perioden (utfall och budget) avser perioden 
januari-februari. Vid rapporteringstillfället var inte mars månad avslutat 
och ingår därför inte i driftsredovisningen för perioden. Prognosen är 
bedömd för helår 2025. Förutsättningen för prognosen är att 
förändringen av semesterlöneskulden stannar runt noll vid årets slut, att 
kostnaderna i övrigt hålls så låga som möjligt även resten av året och att 
förvaltningens intäkter kommer in som planerat. 
 
-Månadsrapport mars 2025 för kommunstyrelsen 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Controller  
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§ 107 Dnr 2024-00703 
 

Bekräftelse av ökade driftbidrag för föreningsägda 
anläggningar 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att bevilja följande årliga bidrag till 

drift av idrottsanläggningar från och med 1 januari 2025 till och 
med 31 december 2034:  

 Driftbidrag (tkr) Grundbelopp för 
indexering (tkr) 

Östers IF - Fotbollsfastigheter i 
Växjö AB 

12 610 8 807 

Växjö Lakers – Växjö Lakers 
Fastighets AB 

13 262 15 328 

IFK Växjö – IFK Växjö Arena AB 3 500 3 617 
Växjö Vipers – Växjö Vipers Arena 
AB 

4 500   4 800 

Allmänna Skidklubben i Växjö – 
Stav och Pedal AB 

500 333 

Summa: 34 372 32 885 
 

Driftbidrag utgör en ensidig utfästelse från Växjö kommun.  
Beslutade driftbidrag ovan ersätter tidigare utfästelser om 
driftbidrag intill 31 december 2025. 
 
Driftbidragen indexeras årligen med KPI, med 1980 som basår, 
dock maximalt 2% årligen. Indexeringen beräknas på ett 
grundbelopp som motsvarar 2/3 av summa driftbidrag och 
nyttjanderättsavtal med första justering 2026 baserat på KPI per 
31 augusti 2025. 

 
2. Kommunstyrelsen beslutar att ansvar för nuvarande hyresavtal 

med Växjö Lakers Fastighets AB samt Växjö Vipers Arena AB 
avseende 10 dagars hyra av anläggningarna för event övergår till 
kultur och fritidsförvaltningen.   
 

3. Kommunstyrelsen beslutar att överföra 2.138 tusen kronor i ram 
till kultur- och fritidsnämnden för att täcka den del av totalt 
beslutad ökning av driftbidragen som allokeras till 
nyttjanderättsavtal (1.538 tusen kronor), samt kostnad för 
hyresavtal för event (600 tusen kronor).  
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Total ökning uppgår oförändrat till 9.800 tusen kronor enligt 
beslut i kommunstyrelsen i § 51/2025. 
 
Nyttjanderättsavtal utgör ersättning för blockhyra för 
vidareuthyrning till föreningar enligt vid var tid gällande timtaxa. 
Omförhandling har genomförts och nya avtal från 1 januari 2025 
ingås av kultur och fritidsförvaltningen. Nyttjanderättsavtalen 
tecknas på fem år med möjlighet till förlängning.  

 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen beslutade i § 51/2025 att öka den totala 
medfinansieringen av föreningsägda anläggningar med 9,8 miljoner 
kronor från och med 1 januari 2025. 
 
Östers IF - Fotbollsfastigheter i Växjö AB 3,4 mnkr 
Växjö Lakers – Växjö Lakers Fastighets AB 2,9 mnkr 
IFK Växjö – IFK Växjö Arena AB  0,5 mnkr 
Växjö Vipers – Växjö Vipers Arena AB  2,5 mnkr  
Allmänna Skidklubben i Växjö – Stav och Pedal AB 0,5 mnkr 
Summa:    9,8 mnkr 
 
Sedan beslutet i kommunstyrelsen 4 februari 2025 har en omförhandling 
avseende nyttjanderättsavtal med Kultur och fritidsförvaltningen 
genomförts och ett samlat beslut om årliga driftbidrag till 
anläggningarna kan nu fastställas.  
 
Nyttjanderättsavtalen på Arenastaden har uppdaterats och anpassats till 
kultur och fritidsförvaltningens behov av tränings- och tävlingstimmar i 
anläggningarna för föreningslivet i Växjö, samt uppdaterade beräkningar 
av timkostnader i anläggningarna.  
 
Den totala kostnaden för de nya nyttjanderättsavtalen från  
1 januari 2025 ökar netto med 1.538 tusen kronor per år.  
Ökningen avser en anpassning till lägre behov och kapacitet för 
tränings- och tävlingstimmar på VISMA-arena, samt ökade kostnader 
per timme för drift av isytor.   
 
Kultur och fritidsförvaltningen har till följd av den ökade kostnaden för 
nyttjanderättsavtalen, samt kostnad för hyresavtal för event om totalt 
600 tusen kronor per år, ett behov av omfördelning av ram från 
kommunstyrelsen med 2.138 tusen kronor. 
 
Föreslagen ramjustering ger kultur och fritidsnämnden täckning för de 
hyresavtal för event om totalt 600 tkr per år som man övertar ansvaret 
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för från Kommunstyrelsen. Avtalen ger Växjö kommun tillgång till VIDA 
Arena respektive Fortnox Arena 10 dagar per år. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefen har i en skrivelse, den 4 april 2025 lämnat ett reviderat 
förslag till beslut avseende Växjö Vipers Arena AB. 
 
Arbetsutskottet har i § 89/2025 föreslagit följande: 

1. Kommunstyrelsen beslutar att bevilja följande årliga bidrag till 
drift av idrottsanläggningar från och med 1 januari 2025 till och 
med 31 december 2034.  

 

 
 

Driftbidrag utgör en ensidig utfästelse från Växjö kommun.  
Beslutade driftbidrag ovan ersätter tidigare utfästelser om 
driftbidrag intill 31 december 2025. 

 
Driftbidragen indexeras årligen med KPI, med 1980 som basår, 
dock maximalt 2% årligen. Indexeringen beräknas på ett 
grundbelopp som motsvarar 2/3 av summa driftbidrag och 
nyttjanderättsavtal med första justering 2026 baserat på KPI per 
31 augusti 2025. 

 
2. Kommunstyrelsen beslutar att ansvar för nuvarande hyresavtal 

med Växjö Lakers Fastighets AB samt Växjö Vipers Arena AB 
avseende 10 dagars hyra av anläggningarna för event övergår till 
Kultur och fritidsförvaltningen. 
 

3. Kommunstyrelsen beslutar att överföra 2.138 tusen kronor i ram 
till Kultur- och fritidsnämnden för att täcka den del av totalt 
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beslutad ökning av driftbidragen som allokeras till 
nyttjanderättsavtal (1.538 tusen kronor), samt kostnad för 
hyresavtal för event (600 tusen kronor). 
 
Total ökning uppgår oförändrat till 9.800 tusen kronor enligt 
beslut i kommunstyrelsen 4 februari 2025 (§ 51). 
 
Nyttjanderättsavtal utgör ersättning för blockhyra för 
vidareuthyrning till föreningar enligt vid var tid gällande timtaxa. 
Omförhandling har genomförts och nya avtal från 1 januari 2025 
ingås av Kultur och fritidsförvaltningen. Nyttjanderättsavtalen 
tecknas på fem år med möjlighet till förlängning.  

 
Kommunchefen har i en skrivelse, den 24 mars 2025, redogjort för 
ärendet och lämnat förslag till beslult. Av skrivelsen framgår följande 
bedömning: 
 
För kommunmedborgarna i Växjö, och inte minst för barn och 
ungdomar, är det av väsentlig vikt med ett aktivt idrotts- och 
föreningsliv och därför är det också angeläget att Växjö kommun genom 
bidrag understödjer sådan verksamhet. 
 
De föreningsägda fastighetsbolagen på Arenastaden har likt Allmänna 
Skidklubben i Växjö drabbats av kraftiga kostnadsökningar.  
För fastighetsbolagen på Arenastaden växer nu även kostnaderna för 
underhåll då behoven ökar när anläggningarna snart är 15 år gamla.  
De senaste årens kostnadsutveckling har delvis kompenserats av låga 
räntor. Men i takt med stigande/normala räntor blir den ekonomiska 
situationen för de föreningsägda fastighetsbolagen, vid tidigare nivå på 
finansiering, ohållbar på sikt. 
 
Beslut i kommunstyrelsen 4 februari 2025 om en ökning av 
finansieringen av anläggningarna på Arenastaden, samt Allmänna 
Skidklubben i Växjö, är grundad på en genomgång av respektive 
anläggnings ekonomiska situation och utmaningar.  
 
För anläggningarna på Arenastaden har kommunens andel av 
finansieringen minskat kraftigt sedan ursprungliga överenskommelser 
träffades i samband att anläggningarna uppfördes. Det allmänna 
kostnadsläget (KPI) har sedan 2012 ökat med cirka 32% vilket gör att den 
ekonomiska situationen blivit ansträngd för de föreningsägda 
fastighetsbolagen och utan anpassning av kommunens medfinansiering 
till nuvarande kostnadsläge kan inte anläggningarna långsiktigt förvaltas 
och underhållas på en tillfredsställande nivå. 
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Beslutet i kommunstyrelsen 4 februari 2025 med en total justering om 
cirka 25% för anläggningarna på Arenastaden ligger dock lägre än 
kostnadsutvecklingen under motsvarande period. Det innebär att 
föreningarna och de föreningsägda fastighetsbolagen med egen kraft 
har hanterat stora delar av kostnadsutvecklingen. Kommunen bidrar 
genom föreslagen ökning till att delvis återställa värdet till ursprunglig 
nivå på driftbidrag och nyttjanderätt.  
 
Genom beslutad ökning av finansiering av anläggningarna på 
Arenastaden bidrar Växjö kommun till att säkerställa tillräckliga 
ekonomiska förutsättningar för en fortsatt ansvarsfull och långsiktig 
fastighetsförvaltning. Det är även viktigt för den långsiktiga 
förvaltningen av anläggningarna att kommunens medverkan till 
finansieringen är långsiktig varför ett tioårigt driftbidrag och 
uppdaterade nyttjanderättsavtal med lång löptid tecknas. 
 
För att undvika en urholkning av värdet på kommunens finansiering, och 
undvika behov av större omtag i framtiden, har kommunstyrelsen även 
beslutat om en indexering som bygger på principen att två tredjedelar 
av den totala finansieringen från kommunen indexeras årligen med KPI. 
Den årliga indexeringen kan dock inte överstiga 2,0%.  
 
Vid en jämförelse med det hyresstöd som föreningar kan ansöka om till 
Kultur- och fritidsförvaltningen (som uppgår till 70 %) kan noteras att 
nivån på den totala finansieringen av anläggningarna på Arenastaden 
som kommunen tidigare har stått för motsvarar cirka 53% av totala 
kostnader. Efter beslut om ökning för Arenastaden med 9.300 tkr  
4 februari 2025 uppgår kommunens andel av den totala finansieringen 
till cirka 66%. 
 
Yrkanden 
Malin Lauber (S):  

1. Kommunstyrelsen beslutar att bevilja följande årliga bidrag till 
drift av idrottsanläggningar från och med 1 januari 2025 till och 
med 31 december 2034:  

 Driftbidrag (tkr) Grundbelopp för 
indexering (tkr) 

Östers IF - Fotbollsfastigheter i 
Växjö AB 

12 610 8 807 

Växjö Lakers – Växjö Lakers 
Fastighets AB 

13 262 15 328 

IFK Växjö – IFK Växjö Arena AB 3 500 3 617 
Växjö Vipers – Växjö Vipers Arena 
AB 

4 500   4 800 
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Allmänna Skidklubben i Växjö – 
Stav och Pedal AB 

500 333 

Summa: 34 372 32 885 
 

Driftbidrag utgör en ensidig utfästelse från Växjö kommun.  
Beslutade driftbidrag ovan ersätter tidigare utfästelser om 
driftbidrag intill 31 december 2025. 
 
Driftbidragen indexeras årligen med KPI, med 1980 som basår, 
dock maximalt 2% årligen. Indexeringen beräknas på ett 
grundbelopp som motsvarar 2/3 av summa driftbidrag och 
nyttjanderättsavtal med första justering 2026 baserat på KPI per 
31 augusti 2025. 

 
2. Kommunstyrelsen beslutar att ansvar för nuvarande hyresavtal 

med Växjö Lakers Fastighets AB samt Växjö Vipers Arena AB 
avseende 10 dagars hyra av anläggningarna för event övergår till 
kultur och fritidsförvaltningen.   
 

3. Kommunstyrelsen beslutar att överföra 2.138 tusen kronor i ram 
till kultur- och fritidsnämnden för att täcka den del av totalt 
beslutad ökning av driftbidragen som allokeras till 
nyttjanderättsavtal (1.538 tusen kronor), samt kostnad för 
hyresavtal för event (600 tusen kronor).  
 
Total ökning uppgår oförändrat till 9.800 tusen kronor enligt 
beslut i kommunstyrelsen i § 51/2025. 
 
Nyttjanderättsavtal utgör ersättning för blockhyra för 
vidareuthyrning till föreningar enligt vid var tid gällande timtaxa. 
Omförhandling har genomförts och nya avtal från 1 januari 2025 
ingås av kultur och fritidsförvaltningen. Nyttjanderättsavtalen 
tecknas på fem år med möjlighet till förlängning.  

 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber frågar om yrkandet kan antas och konstaterar 
att kommunstyrelsen beslutar enligt det egna yrkandet. 
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Beslutet skickas till 
För åtgärd 
Ekonomi- och finansdirektören 
 
För kännedom 
Kultur- och fritidsnämnden 
Östers IF - Fotbollsfastigheter i Växjö AB 
Växjö Lakers – Växjö Lakers Fastighets AB 
Växjö Vipers – Växjö Vipers Arena AB 
IFK Växjö – IFK Växjö Arena AB 
ASK Allmänna Skidklubben i Växjö – Stav och Pedal AB 
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§ 108 Dnr 2025-00089 
 

Koncept för En halv miljon idéer för landsbygden 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna förslag till koncept för ”En halv 
miljön idéer för landsbygden”, med följande ändringar i konceptet:  

• Att de kommunala och lokala kärnorna byts ut mot de 
kommunala serviceortsområdena i konceptet, så att hela 
områdena ska kunna lämna idéer. 

• Att den preliminära tidsplanen anpassas efter 
serviceortsområdena i stället för orterna, och att tidsplanen för 
2028 därmed ändras så att Vederslöv tas bort eftersom det ingår i 
Gemla serviceortsområde och ersätts med Rottne tillsammans 
med Åryd, så att det börjar om från det första serviceortsområdet 
igen 2028. 

 
Förslaget innebär därmed att:  

• Utgångspunkten är att stärka de kommunala 
serviceortsområdena i Växjö kommun. 

• Invånare och föreningar lämnar in förslag på insatser i aktuellt 
område till Växjö kommun och att Landsbygdsrådet utser förslag 
på vinnare som går vidare till Kommunstyrelsen för beslut. 

• Befintliga styrdokument för landsbygdsutveckling bildar 
utgångspunkt för prioritering. 

 
Reservation 
Ledamöterna för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Bakgrund 
I budget 2025 framgår att kommunen ska vara skicklig på att involvera 
målgrupper, vara transparent i beslutsprocesser och stärka invånarnas 
möjligheter att aktivt delta i det demokratiska samhället. Genom 
uppdraget En halv miljon idéer för landsbygden ges en särskild möjlighet 
till lokalt förankrade utvecklingsprojekt på landsbygden, i enlighet med 
behov uttryckta av lokalsamhällena. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 93/2025 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna förslag till koncept för ”En halv 
miljön idéer för landsbygden”, med följande ändringar i konceptet:  
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• Att de kommunala och lokala kärnorna byts ut mot de 
kommunala serviceortsområdena i konceptet, så att hela 
områdena ska kunna lämna idéer. 

• Att den preliminära tidsplanen anpassas efter 
serviceortsområdena i stället för orterna, och att tidsplanen för 
2028 därmed ändras så att Vederslöv tas bort eftersom det ingår i 
Gemla serviceortsområde och ersätts med Rottne tillsammans 
med Åryd, så att det börjar om från det första serviceortsområdet 
igen 2028. 

 
Förslaget innebär därmed att:  

• Utgångspunkten är att stärka de kommunala 
serviceortsområdena i Växjö kommun. 

• Invånare och föreningar lämnar in förslag på insatser i aktuellt 
område till Växjö kommun och att Landsbygdsrådet utser förslag 
på vinnare som går vidare till Kommunstyrelsen för beslut. 

• Befintliga styrdokument för landsbygdsutveckling bildar 
utgångspunkt för prioritering. 

 
 
Landsbygdsrådet har i § 7/2025 föreslagit att kommunstyrelsen 
godkänner förslag till koncept för En halv miljön idéer för landsbygden, 
med följande ändringar i konceptet:  

• Att de kommunala och lokala kärnorna byts ut mot de 
kommunala serviceortsområdena i konceptet, så att hela 
områdena ska kunna lämna idéer. 

• Att den preliminära tidsplanen anpassas efter 
serviceortsområdena i stället för orterna, och att tidsplanen för 
2028 därmed ändras så att Vederslöv tas bort eftersom det ingår i 
Gemla serviceortsområde och ersätts med Rottne tillsammans 
med Åryd, så att det börjar om från det första serviceortsområdet 
igen 2028. 

 
Förslaget innebär därmed att:  

• Utgångspunkten är att stärka de kommunala 
serviceortsområdena i Växjö kommun. 

• Invånare och föreningar lämnar in förslag på insatser i aktuellt 
område till Växjö kommun och att Landsbygdsrådet utser förslag 
på vinnare som går vidare till Kommunstyrelsen för beslut. 

• Befintliga styrdokument för landsbygdsutveckling bildar 
utgångspunkt för prioritering. 

 
I en skrivelse, den 3 februari 2025, redogör kommunchefen för ärendet. 
Av skrivelsen framgår bland annat att initiativet En halv miljon idéer för 
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landsbygden ger möjlighet till utvecklingsprojekt på landsbygden, efter 
behov uttryckta av lokalsamhällena. Grunden är att invånare och 
föreningar lämnar in förslag på insatser till Växjö kommun och att 
Landsbygdsrådet utser förslag på vinnare som går vidare till 
kommunstyrelsen för beslut. 
 
Utgångspunkten är att stärka de kommunala serviceortsområdena. 
Budgeten är på 500 000 kronor. 
 
Bilaga: Förslag till koncept för En halv miljon idéer för landsbygden 
 
Yrkanden 
Sofia Stynsberg (M) med instämmande av Christina Rosén (L), Jon 
Malmqvist (KD) och Patrik Åkesson (KD): Bifall till arbetsutskottets 
förslag med följande tillägg: 

1. Kommunstyrelsen beslutar att utöver det preliminära tidschemat 
ge samtliga serviceortsområden möjlighet att inkomma med 
förslag. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att medfinansiering ska uppmuntras 
vid ansökan för att möjliggöra att fler förslag kan aktualiseras. 

3. Kommunstyrelsen beslutar att i det fall ett förslag resulterar i 
kostnader kopplade till underhåll och drift ska berörd förvaltning 
yttra sig över de ekonomiska konsekvenser detta medför inför 
slutgiltigt beslut. 

 
Andreas Joäng (C) med instämmande av Per Jodenius (S), Maria Garmer 
(V), Julia Berg (S) och Pernilla Bodin (MP): Bifall till arbetsutskottets 
förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) frågar först om kommunstyrelsen beslutar 
enligt arbetsutskottets förslag och konstaterar att kommunstyrelsen gör 
så. 
 
Ordförande ställer sedan Sofia Stynsbergs tilläggsyrkande mot avslag 
och konstaterar att kommunstyrelsen avslår tilläggsyrkandet. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning:  
Ja för att rösta på att avslå tilläggsyrkandena 
Nej för att rösta på Sofia Stynsbergs tilläggsyrkanden  
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Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå tilläggsyrkandet med 9 röster mot 
6. 
 
Ledamöter       Tjänstgörande 

ersättare 
Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)   Nej  
Tomas Thornell (S) Per Jodenius (S) Ja   
Julia Berg (S)  Ja   
Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP) Pernilla Bodin (MP) Ja   
Andreas Joäng (C)  Ja   
Anton Olsson (M) Glenn Nilsson (M)  Nej  
Sofia Stynsberg (M)   Nej  
Suzanne Frank (M) Patrik Åkesson (KD)  Nej  
Jon Malmqvist (KD)   Nej  
Christina Rosén (L)   Nej  
Pernilla Wikelund (SD) Gunnar Storbjörk (S) Ja   
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

 

Beslutet skickas till 
För åtgärd 
Hållbarhetsdirektören 
Utvecklingschefen 
 
För kännedom 
Landsbygdsrådet 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 109 Dnr 2025-00191 
 

Bevakningsavtal gällande utredning av nytt 
anslutningsspår till Kust- till kustbanan  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ordförande får i uppdrag att signera  
bevakningsavtal gällande Växjö kommuns medverkan i det gemensamma 
bevakningsavtalet med Växjö Energi AB och Trafikverket.    
 
Bakgrund 
För att bidra till globala klimatåtaganden jobbar Växjö kommun och 
Växjö Energi AB för att begränsa den globala uppvärmningen på grund 
av förhöjda nivåer av växthusgaser i atmosfären. Ett sätt att göra det är 
genom koldioxidinfångning. Växjö Energi AB förbereder för att kunna 
bygga och driftsätta en fullskalig Bio-CCS (Bio Energy Carbon Capture 
and Storage) värdekedja från den redan helt fossilfria 
kraftvärmeanläggningen Sandviksverket.  
 
Bio-CCS-projektets mål är att fånga in, transportera och permanent 
lagra en stor mängd ton negativa utsläpp per år från Sandviksverket. 
Arbetet med projektet pågår hos Växjö Energi AB och ett steg i 
processen är att utreda förutsättningar för möjligheten att eventuellt 
transportera koldioxid med tåg till lagringsplats för vidare hantering i 
processen så att den inte når atmosfären igen.  
 
Via befintligt järnvägsspår precis utanför Sandviksverket finns goda 
möjligheter att transportera den infångade koldioxiden vidare. För att 
undersöka om en sådan lösning är möjlig att genomföra behöver Växjö 
Energi AB tillsammans med Trafikverket göra en funktionsutredning. 
Förutsättningar för denna utredning regleras via det bevakningsavtal 
som ska tecknas mellan parterna. Utöver Växjö Energi AB och 
Trafikverket är även Växjö kommun en av avtalsparterna. Avtalet 
reglerar respektive parts åtaganden och finansiella ansvar. Växjö Energi 
AB står för hela kostnaden av utredningen enligt avtalet men får externt 
finansiellt stöd från Energimyndigheten. Funktionsutredningen ska 
klargöra förutsättningar, genomförbarhet och kostnader inför eventuellt 
framtida beslut om genomförande av nytt anslutningsspår från befintlig 
järnväg till Sandviksverket.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 118/2025 föreslagit följande: 
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Kommunstyrelsen beslutar att ordförande får i uppdrag att signera  
bevakningsavtal gällande Växjö kommuns medverkan i det gemensamma 
bevakningsavtalet med Växjö Energi AB och Trafikverket.   
 
Kommunchefens skrivelse den 26 mars 2025 där följande 
sammanfattning framgår: 
 
Växjö Energi AB, Trafikverket och Växjö kommun ska teckna ett 
gemensamt avtal gällande en funktionsutredning för att undersöka 
möjligheten att anlägga ett anslutningsspår från befintlig Kust-till-kust-
bana till Sandviksverket. Inom ramen för Växjö Energi ABs Bio-CCS-
projekt (projekt för att fånga in koldioxid) ska förutsättningarna för 
detta utredas. Växjö Energi AB bekostar utredningen. Trafikverket bidrar 
med specialistkompetens gällande järnväg och Växjö kommun bidrar 
med kontaktperson, kartunderlag, informationsspridning till berörda 
inom organisationen samt ansvaret att se till att tillämpliga lagar och 
andra författningar m.m. iakttas vid genomförandet. 
 
-Bevakningsavtal för utredning av nytt anslutningsspår till Kust- till 
kustbana, Sandviksverket, VEAB, Växjö kommun 
 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Kommunstyrelsens ordförande 
 
För kännedom 
Växjö Energi AB 
Förvaltningschef samhällsbyggnadsförvaltningen 
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§ 110 Dnr 2025-00171 
 

Beslut om att upphöra med redovisningen 
"Åtgärdsplan för att nå målbilderna i Hållbara 
Växjö 2030"  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att den åtgärdsplan som årligen har tagits 
fram för att öka takten i arbetet för att nå målbilderna i Hållbara Växjö 
2030, ersätts med det material som presenteras vid budgethearingen. 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen beslutade den 2 maj 2023 att ge kommunchefen i 
uppdrag att årligen ta fram en övergripande åtgärdsplan med de mest 
relevanta initiativ som behövs för att öka takten i arbetet för att nå 
målbilderna i Hållbara Växjö 2030. Åtgärdsplaner har tagits fram år 2023 
och 2024. Eftersom hållbarhetsprogrammet är integrerat i 
budgetprocessen föreslås nu att ingen separat åtgärdsplan tas fram, 
eftersom det material som presenteras vid budgethearingen visar på 
vilka initiativ som behövs för att öka takten i hållbarhetsarbetet. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 91/2025 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen beslutar att den åtgärdsplan som årligen har tagits 
fram för att öka takten i arbetet för att nå målbilderna i Hållbara Växjö 
2030, ersätts med det material som presenteras vid budgethearingen. 
 
Kommunchefens skrivelse, daterad 14 mars 2025, där följande 
sammanfattning framgår: 
Hållbarhetsprogrammet är integrerat i budgetprocessen och därmed 
föreslås att ingen separat åtgärdsplan tas fram, eftersom det material 
som presenteras vid budgethearingen visar på vilka initiativ som behövs 
för att öka takten i hållbarhetsarbetet. 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Hållbarhetsdirektören 
Ekonomi- och finansdirektören 
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§ 111 Dnr 2024-00660 
 

Redovisning av uppdrag om att säkerställa att 
arbetsmarknadsinsatser görs inom alla 
förvaltningar 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av uppdraget. 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige biföll i oktober 2024 en motion om att säkerställa 
att arbetsmarknadsinsatser görs inom alla förvaltningar i kommun-
koncernen. 
 
Fullmäktiges uppdrag till kommunstyrelsen togs enligt gällande rutin 
upp i arbetsutskottet för verkställighet den 5 november 2024. 
Förvaltningen för arbete och välfärd fick därefter i uppdrag av 
kommunchefen att hantera uppdraget och redovisa det till 
kommunstyrelsen. 
 
Nämnden för arbete och välfärd redovisade uppdraget på sitt 
sammanträde den 12 mars 2025. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 121/2025 föreslagit att kommunstyrelsen 
godkänner redovisningen av uppdraget. 
 
Nämnden för arbete och välfärd har i § 36/2025 beslutat följande: 
Nämnden för arbete och välfärd besvarar kommunstyrelsen med att 
nämnden hanterar uppdraget ”Säkerställa att arbetsmarknadsinsatser 
görs inom alla förvaltningar” genom att säkerställa organisation och 
stötta alla förvaltningar med administration och uppföljning. 
 
Förvaltningschefen har i tjänsteskrivelse den 19 februari 2025 redogjort 
för hur uppdraget planeras att hanteras samt lämnat förslag till beslut. 
Uppdraget kommer att följas upp genom huvudprocessen Växande 
näringsliv och en fungerande arbetsmarknad 
 
Information och förankring av uppdraget skedde vid koncernledningen. 
Där beslutades att planering för hur respektive förvaltning ska ta sig 
uppdraget sker under januari 2025. Under januari har en gemensam 
planering mellan arbete och välfärd och samtliga förvaltningar och bolag 
inom Växjö kommunkoncern ägt rum. Syftet med mötena har varit att ta 
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fram aktiviteter utifrån de förutsättningar som råder i de olika 
verksamheterna. Exempel på aktiviteter kan vara; ta emot fler personer 
på praktik, anställa fler personer i subventionerade anställningsformer. 
Förvaltningen arbete och välfärd ansvarar för att dokumentera och följa 
upp hur förvaltningarna och bolagen antar uppdraget. 
 
I Växjö kommuns budget 2025 finns uppdrag att ”Verka för ökat socialt 
ansvarstagande med inriktning mot sysselsättning i Växjö 
kommunkoncern och näringslivet” samt att ”Andel upphandlingar där 
krav ställs på att ta emot personer som står långt ifrån arbetsmarknaden 
ska öka”. 
 
Under januari 2025 genomfördes ett arrangemang inom ramen för Växjö 
deklarationen. Näringslivsavdelningen stod som arrangörer och syftet 
var att få fram idéer kring hur näringslivet och kommunen kan samverka 
för att öka det sociala ansvarstagandet. Även utifrån detta tillfälle 
kommer aktiviteter sättas och följas upp. 
 
Ett kommunikationsmaterial kommer tas för att beskriva hur ett företag 
kan ta ett socialt ansvar genom att erbjuda exempelvis sysselsättning. 
En plan för hur kommunikationen ska ske kommer också skapas. 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Nämnden för arbete och välfärd 
Kommunfullmäktige 
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§ 112 Dnr 2025-00111 
 

Yttrande över Försvarsdepartementets remiss av 
Plikten kallar: En modern personalförsörjning av det 
civila försvaret (SOU 2025:6) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun lämnar följande yttrande 
över Försvarsdepartementets remiss av Plikten kallar: En moden 
personalförsörjning av det civila försvaret (SOU 2025:6): 
 
Växjö kommun har i granskningen av utredningens förslag endast tagit 
ställning till de förslag som berör kommuner, kommunal räddningstjänst 
eller annan verksamhet som bedrivs i exempelvis kommunala bolag.  
 
Växjö kommun tillstyrker de förslag som utredningen lämnar avseende 
civilplikt och bemanning av det civila försvaret med nedanstående 
undantag. 
 
Växjö kommun avstyrker utredningens förordade huvudregel avseende 
vilken personal som ska registreras hos Plikt- och prövningsverket. 
Växjö kommun tillstyrker istället utredningens alternativ 2 (se avsnitt 
19.3.2).  
 
Växjö kommun förespråkar att alternativ 2 kompletteras med en 
möjlighet för kommuner att markera krigsplacerad personal som 
kommunen bedömer är lätta att ersätta (ej nyckelpersonal) i likhet med 
de förslag som lyfts i tidigare personalförsörjnings-utredningar. Syftet 
med en sådan funktion är att möjliggöra för Plikt- och prövningsverket 
att avgöra enklare fall där en bemanningsansvarig vill krigsplacera 
personal som redan är krigsplacerad i annan organisation. Exempelvis 
när en elevassistent söker en tjänst i hemvärnet. En sådan möjlighet till 
snabbförfarande minskar administration för de bemanningsansvariga 
och förbättrar processen för de individer som vill söka sig till 
prioriterade eller särskilda befattningar inom totalförsvaret. 
 
Växjö kommun avstyrker utredningens förslag till terminologi där 
begreppet krigsplacering föreslås knytas till de rättsliga aspekterna i 
lagen (1994:1809) om totalförsvarsplikt. Kommunen vill istället framhålla 
betydelsen av krigsplacering som ett inkluderande begrepp som i 
fredstid tydliggör den enskildes förväntade roll i totalförsvaret– oavsett 
eventuella rättsliga aspekter vid höjd beredskap. Växjö kommun ställer 
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sig också frågande till om en förändring av redan etablerade begrepp är 
ett lämpligt sätt att påbörja återuppbyggnaden av totalförsvaret? 
 
Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för det 
egna yrkandet. 
 
Bakgrund 
Regeringen gav 2023 en särskild utredare i uppdrag att utreda 
personalförsörjningen inom det civila försvaret. Utredningen lämnade 
sitt slutbetänkande Plikten kallar! En modern personalförsörjning av det 
civila försvaret (SOU 2025:6) i januari 2025. Regeringen har utsett Växjö 
kommun som remissinstans i det fortsatta arbetet med utredningens 
betänkande. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 94/2025 lämnat förslag på yttrande över 
remissen. 
 
Kommunchefens skrivelse daterad 5 mars 2025 där följande 
sammanfattning framgår: Merparten av utredningens förslag är 
okontroversiella ur kommunal synvinkel. Däremot bedömer säkerhets- 
och beredskapsenheten att förändringarna i terminologi samt att 
kommuner inte längre ska kunna registrera sin personal i sin 
krigsorganisation hos Plikt- och prövningsverket innebär försämrad 
möjlighet för kommunen att planera för höjd beredskap. 
 
Utredningens förslag om ytterligare upplysningsskyldighet kan tolkas på 
olika sätt och det är inte tydligt vad förslaget innebär. Kommuner har 
redan idag en rapporteringsskyldighet kring vidtagna åtgärder för kris 
och höjd beredskap. I sin nuvarande form är den rapporteringen inte 
särskilt betungande. 
 
Yrkanden 
Pernilla Wikelund (SD): Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun 
lämnar följande yttrande över Försvarsdepartementets remiss av Plikten 
kallar: En moden personalförsörjning av det civila försvaret (SOU 
2025:6): 
 
Växjö kommun har i granskningen av utredningens förslag endast tagit 
ställning till de förslag som berör kommuner, kommunal räddningstjänst 
eller annan verksamhet som bedrivs i exempelvis kommunala bolag.  
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Växjö kommun tillstyrker de förslag som utredningen lämnar avseende 
civilplikt och bemanning av det civila försvaret med nedanstående 
undantag. 
 
Växjö kommun avstyrker utredningens förordade huvudregel avseende 
vilken personal som ska registreras hos Plikt- och prövningsverket. 
Växjö kommun tillstyrker i stället utredningens alternativ 2 (se avsnitt 
19.3.2).  
 
Växjö kommun förespråkar att alternativ 2 kompletteras med en 
möjlighet för kommuner att markera krigsplacerad personal som 
kommunen bedömer är lätta att ersätta (ej nyckelpersonal) i likhet med 
de förslag som lyfts i tidigare personalförsörjnings-utredningar. Syftet 
med en sådan funktion är att möjliggöra för Plikt- och prövningsverket 
att avgöra enklare fall där en bemanningsansvarig vill krigsplacera 
personal som redan är krigsplacerad i annan organisation. Exempelvis 
när en elevassistent söker en tjänst i hemvärnet. En sådan möjlighet till 
snabbförfarande minskar administration för de bemanningsansvariga 
och förbättrar processen för de individer som vill söka sig till 
prioriterade eller särskilda befattningar inom totalförsvaret. 
 
Maria Garmer (V): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
Beslutet skickas till 
Försvarsdepartementet 
 
För kännedom 
Säkerhetschefen 
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§ 113 Dnr 2025-00066 
 

Yttrande över Utbildningsdepartementets remiss av 
Förstärkningsundervisning i skolan - en 
försöksverksamhet för fler behöriga elever (SOU 
2024:94) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen har ingen erinran mot förslagen i utredningen (SOU 
2024:94) utöver de kommentarer utbildningsförvaltningen angivit i sin 
skrivelse den 25 februari 2025. 
 
Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för det 
egna yrkandet. 
 
Bakgrund 
Växjö kommun är remissinstans i utbildningsdepartementets remiss av 
betänkandet Förstärkningsundervisning i skolan – en försöksverksamhet 
för fler behöriga elever (SOU 2024:94). Kommunstyrelsen har skickat 
ärendet på remiss till utbildningsnämnden för yttrande. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 95/2025 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen har ingen erinran mot förslagen i utredningen (SOU 
2024:94) utöver de kommentarer utbildningsförvaltningen angivit i sin 
skrivelse den 25 februari 2025. 
 
Utbildningsnämnden har i § 48/2025 beslutat följande: 
Utbildningsnämnden har inga synpunkter på utredningen liksom de däri 
ingående förslagen utöver de kommentarer som lämnas under rubriken 
Bedömning i förvaltningschefens skrivelse. 
 
Utbildningsbildningsförvaltningen har kommenterat utredningen (SOU 
2024:94) i en skrivelse den 25 februari 2025. Av skrivelsen framgår 
följande: 
 
Utbildningsnämnden har i allt väsentligt inga avvikande synpunkter utan  
ställer sig generellt sett positiv till den försöksverksamhet som  
förstärkningsundervisningen innebär. 
 
En konsekvens av att erbjuda mer undervisningstid under andra  
förutsättningar än den ordinarie undervisningen kan innebära att fler  
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elever få den hjälp de behöver för att nå gymnasiebehörighet. För  
lösningen på ekvationen ”framgångsrik undervisning” är det samtidigt  
och sannolikt viktigt att beakta att mer tid inte per automatik ger ett  
bättre resultat utan att vidare argumentera för vad högkvalitativ  
undervisning består av. 
 
Modellerna med förstärkningsundervisning i små grupper eller halvklass  
kan skapa bättre förutsättningar för elever att förstå och tillgodogöra sig  
undervisningen med ett positivt resultat som följd. Ett flexibelt  
förhållningssätt i formerandet av dessa grupper är sannolikt viktigt för  
att ge eleverna så goda förutsättningar som möjligt till lärande.  
Forskning visar att tidiga insatser ger störst effekt – vilket modellen med  
halvklassundervisning i lågstadiet skulle kunna möjliggöra – och genom  
försöksverksamheten kan de föreslagna åtgärderna säkerställas fungera  
innan de införs brett. 
 
Genom reglering av klasstorlekar och strukturerade insatser kan en  
möjlig positiv konsekvens även bli att skillnader mellan skolor och  
kommuner minskar. Att fokusera resurser på förstärkningsundervisning  
i stället för att generellt öka timplanen i lågstadiet kan möjligen också  
vara mer kostnadseffektivt. 
 
Att införa halvklassundervisning eller fler undervisningstimmar kräver  
samtidigt fler behöriga lärare, vilket är en potentiell utmaning oaktat  
elevunderlagsprognoser och modellen med halvklassundervisning är  
rimligtvis betydligt dyrare än elevurval. Ur ett lärarperspektiv skulle det  
kunna bli ökad arbetsbörda i form av planering, undervisning och  
uppföljning, vilket kan påverka arbetsmiljön negativt. 
 
Det kan finnas motstånd från skolhuvudmän, lärare och föräldrar när  
det gäller att förändra undervisningsstrukturen och införa obligatoriska  
insatser. Dessutom, extra studietid har visat sig ha potential, men inte  
alla elever som behöver den deltar vilket kan medföra utmaningar i  
säkerställandet av att rätt elever får förstärkningsundervisning och att  
de verkligen närvarar. I utredningen beskrivs vidare urvalet av elever i  
försärningsundervisningens tillfälliga urval för låg-, mellan och  
högstadium såsom något som görs av den eller de lärare som ansvarar  
för elevens ordinarie undervisning. Rektors liksom elevhälsas roll i detta  
arbete beskrivs inte. 
 
Eftersom det finns för- och nackdelar med både halvklassundervisning  
och elevurval, kan det möjligen bli svårt att avgöra vilken modell som  
bör bli permanent. Utbildningsnämndens bedömning är därför att en  
lyckad implementering kräver noggrann utvärdering, tillräckliga  
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resurser och en strategi för att hantera eventuell lärarbrist. 
 
Yrkanden 
Pernilla Wikelund (SD): Kommunstyrelsen avstyrker förslaget om 
försöksverksamhet. Vi anser att förstärkningsundervisning ska ske 
genom ett elever får extra obligatorisk undervisning i en liten grupp. Vi 
anser att Halvklassundervisning i vissa ämnen, i syfte att bibehålla 
inkludering och heterogen elevsammansättning är dåligt för både 
högpresterande elever, samt elever som behöver undervisning på en 
mer basal nivå.   
 
Julia Berg (S) med instämmande av Pernilla Tornéus (M): Bifall till 
arbetsutskottets förslag.  
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
 
Beslutet skickas till 
Utbildningsdepartementet 
 
För kännedom 
Utbildningsnämnden 
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§ 114 Dnr 2025-00056 
 

Yttrande över Justitiedepartementets remiss av 
Säkerhetsprövningar – nya regler (SOU 2024:88) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lämna följande yttrande avseende 
Säkerhetsprövningar - nya regler (SOU 2024:88): 
 
Växjö kommun ställer sig positiva till att lagstadga, samt att i lag 
förtydliga förutsättningarna inom personalsäkerhetsområdet kopplat till 
säkerhetsskyddslagen.  
 
Växjö kommun har i granskningen av utredningens förslag endast tagit 
ställning till de förslag som berör förändringar i säkerhetsskyddslagen 
och säkerhetsskyddsförordningen.  
 
Växjö kommun ställer sig i till största del positiva till de förslag som 
utredningen lämnar avseende förslag till ändring i säkerhetsskyddslag 
(2018:585) och förslag till ändring av säkerhetsskyddsförordning 
(2021:955).  
 
Detta med nedanstående anmärkning och undantag. 

1. Växjö kommun är positiva till att förtydliga vad en 
grundutredning ska innehålla och att detta regleras i lag. 
Skrivningen är i nuläget utformad med bör-krav. För att ge 
verksamhetsutövare tydliga förutsättningar och en nationell 
likvärdighet anser Växjö kommun att detta ska omformuleras till 
ett ska-krav. En verksamhetsutövare kan utefter det gå olika 
djupt i respektive ämne beroende på verksamhetens natur och 
omfattning, samtidigt som ingen viktig del helt utelämnas.  

 
2. Utredningens förslag som innebär att en arbetstagare ska få 

möjlighet att överklaga ett säkerhetsprövningsbeslut ställer sig 
Växjö kommun positiva till, samtidigt som frågan bör utredas 
vidare.  

 
Enligt säkerhetsskyddslagen är varje verksamhetsutövare 
ansvarig för att utreda behovet av säkerhetsskydd och att vidtaga 
de åtgärder lagen kräver. 

 
Om en helhetsbedömning görs enligt utredningens förslag och 
en verksamhetsutövare bedömer att en enskild inte anses vara 
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lojal eller pålitlig ur säkerhetssynpunkt, hur ska då en extern 
instans svara för en överprövning om detta utifrån 
verksamhetens säkerhetssynpunkt? 

 
Om ingen extern instans kan fatta beslut om huruvida en 
verksamhetsutövare bedriver säkerhetskänslig verksamhet, kan 
det vara svårt för en extern instans att göra en helhetsbedömning 
i huruvida ett säkerhetsprövningsbeslut är felaktigt.  

 
Hur en övergripande instans också utifrån en överprövning 
eventuellt ska kunna omvända ett säkerhetsprövningsbeslut 
kopplat till en verksamhetsutövares säkerhetskänsliga 
verksamhet och vilka konsekvenser detta får har utredningen 
inte behandlat och behöver därav utredas vidare. Varje 
verksamhetsutövare bär ansvaret för sin egen säkerhetskänsliga 
verksamhet och skyddet av denna. Om en verksamhetsutövare 
bedömt en individ som olämplig att delta i säkerhetskänslig 
verksamhet, behöver det bringas klarhet i hur en 
verksamhetsutövare ska hantera ett eventuellt omprövat negativt 
säkerhetsprövningsbeslut.  

 
Som utredningen också lyfter bör en vidare utredning göras 
huruvida ett nationellt system för klareringsbeslut i stället ska 
införas. Detta skulle klargöra ovan osäkra hantering av 
överklagande och överprövning. 

 
Bakgrund 
Regeringen beslutade den 20 juni 2023 att låta en särskild utredare se 
över och föreslå förändringar av processen för säkerhetsprövningar. 
Syftet med utredningen är att stärka regleringen på 
personalsäkerhetsområdet, ge verksamhetsutövare tydliga 
förutsättningar för sitt säkerhetsskyddsarbete samt öka rättssäkerheten 
och förutsebarheten för såväl enskilda som verksamhetsutövare. Växjö 
kommun har utsetts som remissinstans i det fortsatta arbetet med 
utredningens betänkande. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 96/2025 lämnat förslag på yttrande över 
remissen. 
 
Kommunchefens skrivelse daterad 7 mars 2025 där följande 
sammanfattning framgår: Utredningen föreslår att lagstadga och 
förtydliga processen för säkerhetsprövning kopplat till 
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säkerhetsskyddslagen. Delar i utredningen syftar också till att lyfta 
skrivningar från säkerhetsskyddsförordningen till säkerhetsskyddslagen.   
 
Utredningen föreslår att lagstifta vilka delar en grundutredning bör 
omfatta, att en samlad bedömning av lämplighet att delta i 
säkerhetskänslig verksamhet ska göras, att ett säkerhetsprövningsbeslut 
ska fattas och hanteras enligt Författningslagen (2017:900) och att 
sådant beslut också ska kunna överklagas. 
  
Stora delar av utredningen föreslår att förtydliga i lag, ett förfarande 
som Växjö kommun redan idag använder sig av i frågan om 
säkerhetsprövningar. 
 
 
Beslutet skickas till 
Justitiedepartementet 
 
För kännedom 
Säkerhetschefen 
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§ 115 Dnr 2024-00608 
 

Yttrande över Samråd om viktiga vattenfrågor i 
Södra Östersjöns vattendistrikt 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun svarar på remissen 
"Väsentliga vattenutmaningar - Samråd Södra Östersjöns distrikt" enligt 
bifogad svarsblankett i ärendet. 
 
Bakgrund 
Vattenmyndigheten Södra Östersjöns vattendistrikt vid Länsstyrelsen 
Kalmar län samråder om Väsentliga vattenutmaningar. Det är ett steg på 
vägen mot förvaltningsplaner och åtgärdsprogram för vatten som ska 
träda i kraft 2027. 
 
Samrådet genomförs enligt vattenförvaltningsförordningens 
bestämmelser: 
* Vattenmyndigheten ska upprätta ett arbetsprogram med redogörelse 
för planerade samråd och en översikt över väsentliga frågor som rör 
förvaltningen av kvaliteten på vattenmiljön, innan nya förvaltningsplaner 
träder i kraft (VFF 5 kap 3–4 §§). 
 
Samrådet pågår mellan 1 november 2024 – 30 april 2025.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 97/2025 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun svarar på remissen 
"Väsentliga vattenutmaningar - Samråd Södra Östersjöns distrikt" enligt 
bifogad svarsblankett i ärendet. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har i en skrivelse, daterad den 20 mars 
2025 föreslagit att Växjö kommun beslutar att skicka in svar på remiss 
"Väsentliga vattenutmaningar - Samråd Södra Östersjöns distrikt" enligt 
anvisad svarsblankett (Bilaga 1). 
 
Beslutet skickas till 
Vattenmyndigheten Södra Östersjöns vattendistrikt 
 
För kännedom 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 116 Dnr 2024-00609 
 

Yttrande över Samråd om viktiga vattenfrågor i 
Västerhavets vattendistrikt 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun lämnar synpunkter på 
remissen "Samråd om Arbetsprogram och Viktiga vattenfrågor i 
Västerhavets distrikt" enligt bilagan i ärendet. 
 
Bakgrund 
Länsstyrelsen i Västra Götalands län, som också är Vattenmyndighet i 
Västerhavets vattendistrikt, samråder om arbetsprogram med tidtabell 
och översikt över väsentliga frågor för Västerhavets vattendistrikt. 
Samrådet pågår under sex månader, 1 november 2024–30 april 2025. 
Synpunkter på samrådshandlingen ska ha inkommit till 
vattenmyndigheten senast den 30 april 2025. 
 
Samrådshandlingarna består av ett dokument: 
* Arbetsprogram med tidtabell och Översikt över väsentliga frågor i 
Västerhavets vattendistrikt. 
 
Dokumentet innehåller beskrivningar och information om olika typer av 
stöd och underlag som tagits fram för att underlätta 
åtgärdsgenomförandet och vattenförvaltningsarbetet. Det innehåller 
också information om hur Vattenmyndigheten Västerhavet arbetar med 
vattenförvaltning och de samråd som genomförs i denna 
förvaltningscykel. 
 
Växjö kommun har beretts möjlighet att avge synpunkter på remiss 
"Samråd om arbetsprogram och Viktiga vattenfrågor i Västerhavets 
distrikt". 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 98/2025 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun lämnar synpunkter på 
remissen "Samråd om Arbetsprogram och Viktiga vattenfrågor i 
Västerhavets distrikt" enligt bilagan i ärendet. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har i en skrivelse, daterad den 20 mars 
2025 föreslagit att Växjö kommun lämnar synpunkter enligt bilaga 1 på 
remiss "Samråd om arbetsprogram och Viktiga vattenfrågor i 
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Västerhavets distrikt". Remissvaret följer angiven mall med förval av 
frågor och svar. 
 
Bilaga: Vattenmyndigheten Västerhavets ”Vattenfrågor i Västerhavets 
vatendistrikt” daterad 1 november 2024 
 
 
Beslutet skickas till 
Vattenmyndigheten Västerhavets vattendistrikt 
 
För kännedom 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 117 Dnr 2025-00182 
 

Yttrande över Länsstyrelsen i Kronobergs läns remiss 
av ansökan om tillstånd till tävling på väg med 
rullskidor, Kronobergsrullen, Växjö Allmänna 
skidklubb  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen lämnar följande yttrande över Länsstyrelsen i 
Kronobergs läns remiss av ansökan om tillstånd till tävling på väg med 
rullskidor, Kronobergsrullen, Växjö Allmänna skidklubb: 
 
Växjö kommun har inget att erinra mot att tillstånd till tävling på väg 
med rullskidor ges till Växjö Allmänna skidklubb den 14 september 2025. 
 
Bakgrund 
Växjö Allmänna skidklubb har till Länsstyrelsen ansökt om tillstånd till 
tävling på väg med rullskidor, Kronobergsrullen. Länsstyrelsen 
efterfrågar Växjö kommuns synpunkter i ärendet. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 120/2025 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen lämnar följande yttrande över Länsstyrelsen i 
Kronobergs läns remiss av ansökan om tillstånd till tävling på väg med 
rullskidor, Kronobergsrullen, Växjö Allmänna skidklubb: 
 
Växjö kommun har inget att erinra mot att tillstånd till tävling på väg 
med rullskidor ges till Växjö Allmänna skidklubb den 14 september 2025. 
 
Beslutet skickas till 
Länsstyrelsen i Kronobergs län 
 
För kännedom 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 118 Dnr 2025-00194 
 

Val av ombud till årsstämma med Växjö 
Kommunföretag AB (VKAB) 2025 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen utser Per Jodenius (S) som Växjö kommuns ombud 
med Sofia Stynsberg (M) som personlig ersättare. 
 
Jäv 
Martin Edberg (S), Julia Berg (S), Jon Malmqvist (KD), Maria Garmer (V), 
Andreas Joäng (C), Pernilla Tornéus (M) och Christina Rosén (L) anmäler 
jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 
 
Bakgrund 
VKAB har i en skrivelse den 12 mars meddelat att de kommer genomföra 
sin årsstämma den 7 maj. 
 
Kallelse och övrigt underlag kommer skickas ut senare. 
 
Beslutet skickas till 
VKAB 
 
För kännedom 
Per Jodenius 
Sofia Stynsberg 
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§ 119 Dnr 2025-00180 
 

Avsägelse från uppdrag som ledamot i Kommunala 
Pensionärsrådet (KPR) - Inga-Britt Jonasson 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen noterar avsägelsen. 

 
2. Kommunstyrelsen utser Pia Elisabeth Dahl till ny representant i 

kommunala pensionärsrådet för SPF Seniorernas 
Samorganisation för Växjö kommun 

 
Bakgrund 
SPF Seniorernas Samorganisation för Växjö kommun har i en skrivelse 
den 22 mars meddelat att Inga-Britt Jonasson lämnar kommunala 
pensionärsrådet och att de i stället nominerar Pia Elisabeth Dahl som ny 
representant. 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Pia Elisabeth Dahl 
Inga-Britt Jonasson 
SPF Seniorernas Samorganisation för Växjö kommun 
Kommunala pensionärsrådet 
Förtroendemannaregistret 
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§ 120 Dnr 2025-00160 
 

Anmälan av arbetsutskottets beslut om Ansökan om 
evenemangsbidrag för Karl-Oskardagarna 2025 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälan i protokollet. 
 
Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) har anmält protokollsanteckning som inte 
inkommit i tid till justering. 
 
Bakgrund 
Växjö Citysamverkan har skickat in en ansökan om evenemangsbidrag 
för Karl-Oskardagarna 2025. Ansökan uppgår till 970 000 kr. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 92/2025 beslutat följande: 
1. Kommunstyrelsens arbetsutskott beviljar Växjö Citysamverkan 
evenemangsbidrag på 970 000 kronor för Karl-Oskardagarna 2025. 
2. Beslutet anmäls för kännedom till kommunstyrelsen. 
 
Kommunchefens skrivelse daterad 13 mars 2025 där följande 
sammanfattning framgår: För 2024 uppgick det årliga stödet 670 000 
kronor. För 2024 betalades även ett extrastöd på 300 000 kronor på 
grund av jubileet Karl-Oskar 40 år.  
 
Växjö Kommuns bidrag har historiskt utgjort cirka 30% av Karl-
Oskardagarnas intäkter, vilket ökade till cirka 35% 2024. Detta ligger till 
grund för 2025 års ansökan på 970 000 kronor. 
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§ 121 Dnr 2025-00003 
 

Årsredovisning 2024 för Växjö kommun 

Kommunstyrelsens förslag 
1. Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2024. 

 
2. Kommunfullmäktige godkänner avsättning till resultatreserv 

(RER) med 18 miljoner kronor av årets resultat. 
 

3. Kommunfullmäktige beslutar att vid avstämning av 
kommunallagens balanskrav kommande år kan ackumulerade 
överskott justerade enligt balanskravet till och med år 2024 på 1 
951 miljoner kronor (utöver medel avsatta till RUR och RER) 
användas till att möta eventuella tillfälliga intäktsminskningar 
eller kostnadsökningar med hänvisning till synnerliga skäl. 

 
4. Kommunfullmäktige beslutar att nämnders och styrelsens egna 

kapital omförs i enlighet med redovisning nedan ”Specifikation 
balansering av 2024 års resultat”. 

 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen upprättar årligen en årsredovisning för Växjö  
kommun. Årsredovisningen ska godkännas av kommunfullmäktige. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 88/2025 föreslagit följande: 

1. Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2024. 
2. Kommunfullmäktige godkänner avsättning till resultatreserv 

(RER) med 18 miljoner kronor av årets resultat. 
3. Kommunfullmäktige beslutar att vid avstämning av 

kommunallagens balanskrav kommande år kan ackumulerade 
överskott justerade enligt balanskravet till och med år 2024 på 1 
951 miljoner kronor (utöver medel avsatta till RUR och RER) 
användas till att möta eventuella tillfälliga intäktsminskningar 
eller kostnadsökningar med hänvisning till synnerliga skäl. 

4. Kommunfullmäktige beslutar att nämnders och styrelsens egna 
kapital omförs i enlighet med redovisning nedan ”Specifikation 
balansering av 2024 års resultat”. 

 
Kommunchefen har i en skrivelse, den 8 april 2025, redogjort för 
ärendet och lämnat förslag till beslut. Växjö kommuns resultat för år 
2024 uppgår till 79 miljoner kronor. Jämfört med fastställd budget 
innebär detta en positiv avvikelse på 185 miljoner. 
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Budgetavvikelsen förklaras av ett flertal faktorer, bland annat positiva 
avvikelser för skatteintäkter och pensionskostnader samt oförutsedda 
intäkter såsom återhämtning av merväderskatt, bidrag från 
Länsstyrelsen. Årets resultat har även belastats av oförutsedda 
kostnader såsom tillförda kapitaltillskott till SSAM, täckning för 
pensionskostnader i Värends räddningstjänst och kostnader för 
marksanering. Dessa kostnader täcks av en budget för oförutsedda 
händelser. Nämnder och kommunstyrelsen redovisar sammantaget ett 
överskott på 57 miljoner kronor. Och gemensam finansiering en positiv 
avvikelse mot budget på 128 miljoner (inklusive kapitalkostnader). 
Kommunkoncernens totala resultat uppgår till 20 miljoner kronor. 
 
I kommunallagen fastställs att kommuner och regioner ska ta fram 
särskilda mål och riktlinjer för god ekonomisk hushållning. Det innebär 
finansiella mål för ekonomin och mål för verksamheten. God ekonomisk 
hushållning innebär för Växjö kommun att ha en hållbar utveckling och 
ett effektivt resursutnyttjande. Verksamheten ska vara inriktad mot ett 
långsiktigt hållbart samhälle såväl ekonomiskt som socialt och 
miljömässigt. Verksamheten ska bedrivas på ett kostnadseffektivt och 
ändamålsenligt sätt där samband finns mellan resursåtgång, 
prestationer, resultat och effekter. 
 
För att avgöra om Växjö kommun har god ekonomisk hushållning görs 
en samlad bedömning av kommunens övergripande finansiella mål 
tillsammans med en uppföljning på utvecklingen av indikatorer med 
särskild relevans för Växjö kommuns långsiktiga stabilitet och 
utveckling. Dessa beslutas om i kommunfullmäktiges antagna budget för 
kommande år. 
 
För att Växjö kommun ska anses ha god ekonomisk hushållning krävs 
både att: 

• det finansiella målet är uppfyllt 
• hälften av indikatorerna utvecklas i rätt riktning eller är minst i 

nivå med jämförbara kommuner. 
 
Det finansiella målet är uppfyllt för räkenskapsåret 2024. Växjö 
kommuns överskott för den senaste femårsperioden är 3,1 procent av 
summan av skatteintäkter och utjämning vilket är en ökning med 0,12 
procentenheter i förhållande till föregående period. Det genomsnittliga 
överskottet för den senaste femårsperioden är 182 miljoner kronor per 
år. 
 
Tre av åtta indikatorer för god ekonomisk hushållning utvecklas i positiv 
riktning eller är minst i nivå med jämförbara kommuner. Fem 
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indikatorer utvecklas i negativ riktning och påvisar ett utfall som är 
sämre än genomsnittet för jämförelsegruppen. 
 
Mot bakgrund av föreliggande årsredovisning bedöms Växjö kommun, 
enligt beslutade riktlinjer för god ekonomisk hushållning, inte ha en god 
ekonomisk hushållning för räkenskapsåret 2024. 
 
Kommunfullmäktige i Växjö kommun har beslutat att införa riktlinjer för 
en resultatutjämningsreserv (RER). Riktlinjerna ger kommunen möjlighet 
till en avsättning motsvarande årets resultat med avdrag för 1 % av 
skatteintäkter och utjämningsbidrag. Av årets resultat ges möjlighet att 
sätta av 18 miljoner kronor till RER.  
 
Bilaga: Årsredovisning 2024 för Växjö kommun 
 
Yrkanden 
Per Jodenius (S): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) frågar om yrkandet kan antas och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
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§ 122 Dnr 2024-00555 
 

Motion om att investera i belysning på cykelvägen 
mellan Böksholm och Braås - Christina Rosén (L) 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige bifaller motionen. 
 
Reservation 
Ledamöterna för Socialdepartementet i kommunstyrelsen reserverar sig 
mot beslutet till förmån för det egna yrkandet. 
 
Pernilla Bodin (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna 
yrkandet. 
 
Bakgrund 
Christina Rosén (L) har inkommit med en motion till kommunfullmäktige 
om att utreda möjligheten att investera i belysning längs cykelvägen 
mellan Böksholm och Braås. 
 
Förslagsställaren uppger att cykelvägen mellan Böksholm och Braås är 
en sträcka som används av både cyklister och fotgängare. Cykelvägen är 
ett alternativ till den mer trafikerade länsväg 902, men den saknar 
belysning längs hela sträckan fram till Braås. Vidare framförs hur 
investeringar i infrastruktur på landsbygden främjar inflyttning samt 
förbättrade levnadsvillkor för invånarna som bor där. Invånare i främst 
Böksholm, Drev, Brandstorp cyklar eller går mellan orterna för att ta sig 
till skola, fritidsaktiviteter och affärer i Braås. 
 
En upplyst cykelväg skulle skapa en tryggare väg och uppmuntra fler att 
välja cykeln framför bilen, vilket gynnar både individens hälsa och bidrar 
till kommunens klimatmål. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 102/2025 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige avslår motionen. I dagsläget ingår inte cykelvägen 
mellan Böksholm och Braås i Växjö kommuns prioriterade områden för 
belysning. Det pågår dock ett arbete att revidera de styrande planerna. 
 
-Samhällsbyggnadsnämndens yttrande i § 4/2025 
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Yrkanden 
Christina Rosén (L) med instämmande av Pernilla Bodin (MP), Andreas 
Joäng (C), Pernilla Wikelund (SD) och Patrik Åkesson (KD): 
Kommunfullmäktige bifaller motionen. 
 
Otto Lindlöf (S) med instämmande av Pernilla Bodin (MP): Bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på arbetsutskottets förslag. 
Nej för att rösta på Christina Roséns yrkande.  
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt Christina Roséns yrkande med 8 
röster mot 7 röster för arbetsutskottets förslag. 
 
Ledamöter       Tjänstgörande 

ersättare 
Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)   Nej  
Tomas Thornell (S) Per Jodenius (S) Ja   
Julia Berg (S)  Ja   
Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP) Pernilla Bodin (MP) Ja   
Andreas Joäng (C)   Nej  
Anton Olsson (M) Glenn Nilsson (M)  Nej  
Sofia Stynsberg (M)   Nej  
Suzanne Frank (M) Patrik Åkesson (KD)  Nej  
Jon Malmqvist (KD)   Nej  
Christina Rosén (L)   Nej  
Pernilla Wikelund (SD)   Nej  
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   
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§ 123 Dnr 2024-00666 
 

Motion om att säkerställa att varje elev i Växjö 
kommuns skolor återkommande ges möjlighet att 
läsa längre skönlitterära texter - Gunnar Nordmark 
(L) och Christina Rosén (L) 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige besvarar motionen med hänvisning till 
utbildningsnämndens yttrande och följande motivering: 
 
Skolor och lärares arbete med undervisning styrs i första hand av 
innehåll i läroplan och kursplan. Läroplanerna föreskriver att 
skönlitteratur ska användas i undervisningen för att stödja elevernas 
språkliga och personliga utveckling. Kursplanerna för bland annat 
svenska och svenska som andraspråk beskriver att eleverna ska komma i 
kontakt med skönlitteratur. Växjö kommuns skolor ska följa läroplaner 
och kursplaner. 
 
Vidare ska utbildningsnämnden arbeta med förutsättningarna för att 
skolor och lärare ska kunna bedriva undervisning som följer både 
läroplan och kursplan. I det arbetet behövs behöriga lärare och 
välutvecklade skolbibliotek tillsammans med engagemang från 
vårdnadshavare. 
 
Motionärernas förslag om att säkerställa att varje elev i Växjö kommuns 
skolor ges möjlighet att utveckla sin förmåga att läsa skönlitteratur 
anses som uppfyllt. 
 
Bakgrund 
Gunnar Nordmark (L) och Christina Rosén (L) har inkommit med en 
motion om att säkerställa att varje elev från tidig grundskoleklass till och 
med årskurs 3 i gymnasiet under skoltid kontinuerligt ges möjlighet att 
läsa längre skönlitterära texter. 
 
Motionärerna beskriver hur Sverige befinner sig i en läskris. Barn, 
ungdomar och unga vuxna har allt svårare att läsa och förstå längre 
litterära texter. Mer än var femte elev lämnar skolan utan att kunna läsa 
och skriva, och Sverige rasar i Pisamätningarna av läsförståelse. 
 
De yrkar att kommunfullmäktige ger utbildningsförvaltningen i uppdrag 
att säkerställa att varje elev i Växjö kommuns skolor ges möjlighet att 
utveckla sin förmåga att läsa skönlitteratur. 
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Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 103/2025 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige besvarar motionen med hänvisning till 
utbildningsnämndens yttrande och följande motivering: 
 
Skolor och lärares arbete med undervisning styrs i första hand av 
innehåll i läroplan och kursplan. Läroplanerna föreskriver att 
skönlitteratur ska användas i undervisningen för att stödja elevernas 
språkliga och personliga utveckling. Kursplanerna för bland annat 
svenska och svenska som andraspråk beskriver att eleverna ska komma i 
kontakt med skönlitteratur. Växjö kommuns skolor ska följa läroplaner 
och kursplaner. 
 
Vidare ska utbildningsnämnden arbeta med förutsättningarna för att 
skolor och lärare ska kunna bedriva undervisning som följer både 
läroplan och kursplan. I det arbetet behövs behöriga lärare och 
välutvecklade skolbibliotek tillsammans med engagemang från 
vårdnadshavare. 
 
Motionärernas förslag om att säkerställa att varje elev i Växjö kommuns 
skolor ges möjlighet att utveckla sin förmåga att läsa skönlitteratur 
anses som uppfyllt. 
 
-Utbildningsnämndens yttrande i § 29/2025 
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§ 124 Dnr 2024-00602 
 

Motion om plats för utomhusdans vid Växjösjöns 
östra strand - Sofia Stynsberg (M) och Jon 
Malmqvist (KD) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunfullmäktige besvarar motionen med att det pågår ett arbete 
med att utveckla området kring Växjösjön. Detta görs utifrån ett 
helhetsgrepp. 
 
Bakgrund 
Sofia Stynsberg (M) och Jon Malmqvist (KD) har lämnat in en motion om 
plats för utomhusdans vid Växjösjöns östra strand. I motionen föreslås 
följande: 
- Att Växjö kommun beaktar möjligheten till en plats för dans och musik 
i samband med det nya utvecklingsområdet vid Växjösjön och ”gamla” 
simhallen. 
-  Att Växjö kommun för dialog med de olika föreningarna som inriktar 
sig på dans, musik eller funktionsvarierade i kommunen om hur man 
bäst utformar en plats för dans utomhus. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 104/2025 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige besvarar motionen med att det pågår ett arbete 
med att utveckla området kring Växjösjön. Detta görs utifrån ett 
helhetsgrepp.  
 
-Samhällsbyggnadsnämndens yttrande i § 63/2025 
 
Yrkanden 
Sofia Stynsberg (M) med instämmande av Martin Edberg (S): Bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) frågar om yrkandet kan antas och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
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§ 125 Dnr 2024-00681 
 

Motion om större utveckling av våra internationella 
samarbeten med ytterligare fokus på näringslivet - 
Lena Wibroe (M) 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige besvarar motionen med att näringslivet är en viktig 
fråga i internationella samarbeten.  
 
Istället för att genomföra en särskild utredning bör fokus ligga på att 
vidareutveckla och konkretisera de samarbeten som redan pågår samt 
säkerställa att näringslivet ges möjlighet att delta där det är relevant. 
Kommunen har även andra etablerade plattformar för dialog med 
näringslivet där internationella möjligheter lyfts och utvecklas vidare. 
 
Bakgrund 
Lena Wibroe (M) har lämnat in en motion med förslag om att utreda hur 
Växjö kommuns internationella samarbeten kan stärka kommunens 
näringsliv. En möjlighet som anges är ett ökat fokus på näringslivet i 
kommunens vänortssamarbeten. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 105/2025 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige besvarar motionen med att näringslivet är en viktig 
fråga i internationella samarbeten.  
 
Istället för att genomföra en särskild utredning bör fokus ligga på att 
vidareutveckla och konkretisera de samarbeten som redan pågår samt 
säkerställa att näringslivet ges möjlighet att delta där det är relevant. 
Kommunen har även andra etablerade plattformar för dialog med 
näringslivet där internationella möjligheter lyfts och utvecklas vidare. 
 
Kommunchefen har i en skrivelse den 7 februari 2025 yttrat sig över 
motionen.  Av skrivelsen framgår bland annat följande:   
 
Näringslivsavdelningen delar uppfattningen om att ett starkt näringsliv 
är en viktig faktor för kommunens utveckling och attraktivitet. Det är 
också positivt att våra internationella samarbeten lyfter frågor om 
näringslivsutveckling. 
 
Kommunen arbetar redan idag aktivt med pågående initiativ och 
samarbeten där näringslivet involveras och där potentialen för utbyte 
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utvecklas löpande. En ytterligare utredning om detta skulle därmed 
innebära en onödig resursanvändning utan att ge några tydliga 
mervärden utöver det arbete som redan görs. 
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§ 126 Dnr 2025-00121 
 

Redovisning av obesvarade motioner och 
medborgarförslag som har kommit in före den 1 
mars 2025 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunfullmäktige godkänner redovisningen av obesvarade 
medborgarförslag och motioner. 
 
Bakgrund 
Av kommunfullmäktiges arbetsordning framgår att kommunfullmäktige 
två gånger per år ska få en redovisning av de motioner och 
medborgarförslag som ännu inte beretts färdigt av kommunstyrelsen. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 106/2025 föreslagit att kommunfullmäktige 
godkänner redovisningen av obesvarade medborgarförslag och 
motioner. 
 
Kommunchefen har i en skrivelse den 20 februari 2025 redogjort för 
ärendet och lämnat förslag till beslut. Redovisningen av obesvarade 
motioner innehåller 9 motioner som ännu inte har behandlats av 
kommunfullmäktige. Sju av motionerna planeras behandlas av 
kommunfullmäktige under våren och två bereds av kommunstyrelsens 
presidium. 
 
Arbetsordning för kommunfullmäktige i Växjö anger i 32 § att En motion 
ska beredas så att fullmäktige kan fatta beslut inom sex månader från 
det att motionen lämnades in. 
 
Redovisningen av obesvarade medborgarförslag innehåller 53 
obehandlade medborgarförslag. 14 av dessa har inte behandlats inom de 
sex månader som Växjö kommun har som riktlinje när det kommer till 
handläggning samt beslut av medborgarförslag. Fyra av 
medborgarförslagen har även passerat tidsramen för kommunallagens 
angivelser om behandling inom ett år (KL 5 kap 35 §). 
 
-Redovisning av obesvarade motioner - fram till 1 mars 2025, daterad 
2025-02-19 
 
-Redovisning av obesvarade medborgarförslag - fram till 1 september, 
daterad 2025-02-19 
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§ 127 Dnr 2025-00043 
 

Redovisning av kommunfullmäktiges uppdrag till 
kommunstyrelsen och nämnder för 2024 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna uppföljning av uppdrag från 
kommunfullmäktige till kommunstyrelsen och nämnder. 
 
Bakgrund 
En redovisning av kommunfullmäktiges uppdrag till kommunstyrelsen 
och nämnder sker en gång per år. Redovisningen utgår från en rapport 
över uppdrag som kommunstyrelsen och nämnderna fått tillhanda från 
kommunfullmäktige under året. I rapporten finns även uppdrag från 
tidigare år som ännu inte blivit genomförda. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 107/2025 föreslagit att kommunfullmäktige 
beslutar att godkänna uppföljning av uppdrag från kommunfullmäktige 
till kommunstyrelsen och nämnder. 
 
-Kommunchefens skrivelse daterad 2025-03-18 
 
-Rapport över kommunfullmäktiges uppdrag till kommunstyrelsen och 
nämnderna  
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§ 128 Dnr 2025-00179 
 

Köavgift för kommunal bostadsförmedling för 2025 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar om att förnya köavgiften för Växjös 

kommunala bostadsförmedling för perioden den 1 juli 2025 till 
den 30 juni 2026. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar om en höjning av köavgiften från 
100 till 125 kronor inklusive mervärdesskatt. 

 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige beslutar årligen om köavgift för den kommunala 
bostadsförmedlingen. 
 
Köavgiften infördes den 1 juli 2014 och har sedan dess varit oförändrad.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 108/2025 föreslagit följande: 

1. Kommunfullmäktige beslutar om att förnya köavgiften för Växjös 
kommunala bostadsförmedling för perioden den 1 juli 2025 till 
den 30 juni 2026. 

2. Kommunfullmäktige beslutar om en höjning av köavgiften från 
100 till 125 kronor inklusive mervärdesskatt. 

 
-VKAB:s beslut om köavgift för Boplats i § 32/2025 
 
-Kommunchefen redogör i en skrivelse, den 13 mars 2025 för ärendet 
och lämnar förslag till beslut.  
 
Intäkterna i Boplats är som följer: 
• 2022 ca 2,6 miljoner kronor 
• 2023 ca 2,5 miljoner kronor 
• 2024 ca 2.1 miljoner kronor 
 
Intäkterna sjunker något. Till viss del kan det förklaras med att det 
system som finns idag är en betydande manuell hantering för att få in 
köavgifter och i samband med systemuppgradering blev det särskilt 
svårt. 
 
Per siste februari står det 40 901 personer i bostadskön. Och dessa, med 
undantag för personer under 20 år, ska betala avgift om för närvarande 
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100 kr inklusive mervärdesskatt. Det vill säga 80 kr netto för Boplats. 
Intäkterna borde därför vara något högre. 
 
Totalt är det 1 100 personer under 20 år som står gratis. Till detta 
kommer 1 100 personer som får ett år gratis i kön när de ställer sig i 
studentbostadskön. Därtill släpar intäkterna då flera inte betalar direkt 
utan efter påminnelser, för närvarande ca 5 000 personer. Detta ger ett 
intäktsbortfall på ca 1 100 000 kr. 
 
I studentbostadskön som är avgiftsfri står det ca 23 000 personer. 
Tilläggas kan att många av dessa står i den vanliga kön. 
 
Kostnaderna för år 2024 uppgick till drygt 3,3 miljoner kronor. Boplats 
är således underfinansierat. Kostnaden för år 2024 blev också något 
högre än normalt på grund av uppdatering av system och alla de 
kostnader det medförde. 
 
Kostnader för den kommunala bostadsförmedlingen, Boplats Växjö, 
under 2024 var bland annat personalkostnader på kontaktcenter 
kommunikations-stöd/serviceutveckling om cirka 1580 800 kronor 
samt kostnader för system och IT-drift om cirka 1740 000 kronor. 
 
Med ökade personalkostnader uppgår dessa till drygt 2 miljoner kronor 
och drift, kommunikation, system etc kan förväntas uppgå till 
åtminstone 2 miljoner kronor för perioden den 1 juli 2025 till 30 juni 
2026. 
 
Detta innebär totala kostnader om minst 4 miljoner kronor som 
köavgiften ska täcka. Det är tydligt att nuvarande köavgift inte räcker 
till. Om den höjs till 125 kr inklusive mervärdesskatt kan det förväntas 
inflyta köavgifter om cirka 3 miljoner kronor. Det är alltjämt en 
underfinansiering men då det historiskt gjorts vissa överskott är denna 
nivå i nuläget rimlig och ligger under alla förhållanden under 
självkostnad varför avgiften är förenlig med lag. 
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§ 129 Dnr 2025-00115 
 

Beslut om byggnation i Lokalprojekt - Åby skola och 
förskola  

Ärendet utgår vid dagens sammanträde. 
 
Bakgrund 
Utbildningsnämnden beslutade i § 41/2025 att: 
- ge förvaltningschef i uppdrag, i samarbete med 
lokalförsörjningsavdelningen och Vöfab, genomföra ombyggnation av 
Åby skola och förskola där investeringsutgiften, baserad på anbud är för 
Utbildningsnämnden 53 Mkr med en tillkommande preliminär hyra på 
5,24 Mkr/år (år 1). 
-  ärendet översändes till kommunfullmäktige för godkännande. 
 
Servicenämnden beslutade i § 17/2025 att: 
- ge förvaltningschef i uppdrag, i samarbete med Vöfab, genomföra 
ombyggnation av kök till Åby skola och förskola där investeringsutgiften, 
baserad på anbud är för Servicenämnden 7 Mkr med en tillkommande 
preliminär hyra på 844 tkr/år (år 1). 
- ärendet översändes till kommunfullmäktige för godkännande. 
 
Kultur och fritidsnämnden beslutade i § 29/2025 att: 
- ge förvaltningschef i uppdrag, i samarbete med 
lokalförsörjningsavdelningen och Vöfab, genomföra ombyggnation av 
Åby skola och förskola där investeringsutgiften, baserad på anbud är för 
Kultur och fritidsnämnden 6,5 Mkr med en tillkommande preliminär 
hyra på 640 tkr/år (år 1). 
- ärendet översändes till kommunfullmäktige för godkännande. 
 
Styrelsen för VKAB beslutade i § 29/2025 att: 
- ge Vöfab i uppdrag, i samarbete med lokalförsörjningsavdelningen, 
utbildningsförvaltningen, kultur- och fritidsförvaltningen, 
måltidsorganisationen, genomföra ombyggnation av Åby skola och 
förskola där investeringsutgiften, baserad på anbud är 66,5 mkr + 
markköp från kommunen med 100 kr per kvadratmeter och 
lantmäteriförättningskostnader för detaljplan och sammanläggning av 
befintlig fastighet. 
- ärendet översändes till kommunfullmäktige för godkännande. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 99/2025 föreslagit följande: 
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Kommunfullmäktige godkänner: 
• Utbildningsnämndens beslut § 41/2025 
• Servicenämndens beslut § 17/2025 
• Kultur och fritidsnämndens beslut § 29/2025 
• VKAB styrelsebeslut § 29/2025 
 
Total investeringsutgift för projektet är 66,5 miljoner kronor med en 
total tillkommande årshyra på cirka 6,7 miljoner kronor per år (år 1). 
 
Kommunchefens skrivelse daterad 17 februari 2025 där följande 
sammanfattning framgår: 
Åby skola byggdes år 1977. Skolan har byggt till med olika byggdelar 
under åren 1981–1997. Allt eftersom verksamheten förändrats så är inte 
dagens lokaler anpassade för skol och förskoleverksamheten i Åby. 
Samma sak gäller verksamheten i storköket. 
 
I de utredningar som genomförts så görs bedömningen för delar av 
skolbyggnaderna att de inte är lämpliga att bygga om. Framför allt med 
hänvisning till nuvarande konstruktion.  
 
För att säkerställa barnens friyta har utredningar visat att en yta intill 
befintlig fastighet som delvis redan idag nyttjas för lek bör införlivas 
med skolfastigheten. Dock finns behov av att ändra markanvändningen i 
nu gällande detaljplan så skolverksamhet kan tillåtas.   
 
Det finns även behov av att skapa en bättre lösning av trafiken till skolan 
då delar av den tänkta lösningen ligger utanför nuvarande fastighet samt 
att markanvändning i nu gällande plan behöver ändras för att tillåta 
motortrafik.   
 
Bilagor: Ritningar, Situationsplan 
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§ 130 Dnr 2025-00163 
 

Fastställande av projektplan för Örsleds 
pumpstation 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna investering enligt bifogad 
projektplan för Örsleds pumpstation. 
 
Bakgrund 
Örsleds pumpstation, belägen mellan Väg 23 och Bergkvara gård, är en 
av huvudpumpstationerna i Växjö och pumpar spillvattnet från Öjaby, 
Västra Nylanda, Bergsnäs, Räppe, Bredvik och Gemla sista biten till 
Sundets avloppsreningsverk. Pumpstationen är byggd på 1960-talet och 
har svårt att uppfylla dagens krav på arbetsmiljö samt kommer inte klara 
förväntat flöde i framtiden. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 100/2025 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna investering enligt bifogad 
projektplan för Örsleds pumpstation. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har i § 64/2025 föreslagit 
kommunfullmäktige att besluta om investering enligt bifogad 
projektplan för Örsleds pumpstation. 
 
Bilaga: Projektplan för Örsleds pumpstation 
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§ 131 Dnr 2025-00165 
 

Slutredovisning av investeringsprojekt för Hagavik 
etapp 3 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna slutredovisning av Hagavik 
etapp 3. 
 
Bakgrund 
Detaljplanen för området vann laga kraft 2021-05-19. Detaljplanen 
möjliggör skola, sporthall, handel, kontor och bostäder. Syftet med 
området är att tillgodose stadens behov av en ny högstadieskola och fler 
bostäder i en attraktiv del av Växjö. 
 
Målen enligt projektdirektivet och projektplanen är att skapa mer 
bostadsmark för bostäder, att förse området med en god infrastruktur 
och en effektiv rening av spill- och dagvatten samt kommunalt 
dricksvatten. Samtliga leveransmål är uppfyllda. 
 
Fördyrningen för VA förklaras med att det blev dyrt att gräva i den 
befintliga Dalarörsvägen för att ansluta spillvattenledningen från 
Hagavik Etapp 3 till befintligt spillvattennät. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 101/2025 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna slutredovisning av Hagavik 
etapp 3. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har i § 66/2025 beslutat att godkänna 
slutredovisning och lämnat till kommunfullmäktige för beslut. 
 
-Slutredovisning av Hagavik etapp 3, daterad 2025-01-03 
 
-Antagen Projektplan– Hagavik, etapp 3, (Kommunens gamla 
asfaltupplag) med nya gator med tillhörande VAledningar, anslutande 
cirkulationsplatser och gc-väg, daterad 2021-07-06 
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§ 132 Dnr 2024-00560 
 

Beslut om budgettillskott av engångskaraktär för 
2025 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar tillfälliga tillskott av engångskaraktär 
avseende ökade kostnader för städ samt kompensation för uteblivna 
parkeringsintäkter. 
 
Berörda nämnder är Utbildningsnämnden (6,5 miljoner kronor), Kultur- 
och fritidsnämnden (2,7 miljoner kronor) samt 
samhällsbyggnadsnämnden (1,3 miljoner kronor). 
 
Bakgrund 
Fullmäktige i Växjö kommun fastställde budget för 2025 i november 
2024. Därefter har det uppstått situationer som kräver ytterligare 
kompensation till vissa nämnder för att inte behöva göra neddragningar 
i kärnverksamheten. 
 
Kostnader för städning av lokaler har på grund av ett nytt avtal ökat 
kraftigt, vilket påverkar Utbildningsnämnden och Kultur- och 
fritidsnämnden. För att redovisa en budget i balans och möta dessa 
kostnadsökningar har utbildningsnämnden minskat elevpengen och lagt 
ut effektiviseringar. Effektiviseringar har också lagts ut hos Kultur- och 
fritidsnämnden. Resultaten av dessa åtgärder är inte önskvärda, särskilt 
inte med tanke på de utmaningar Växjö kommun står inför gällande 
barns lärande och mående.  
 
Samhällsbyggnadsnämndens budget (egentligen hänförligt till Tekniska 
nämnden) reducerades 2020 till följd av ett ökat intäktskrav för 
parkeringar. Intäktskravet bedöms till stora delar inte vara 
genomförbart. Under flera år har nämnden jobbat med olika åtgärder för 
att komma tillrätta med det underskott som kravet medförde. För att 
återställa den del som nämnden i dagsläget inte kan uppnå görs 
bedömningen att ytterligare tillskott på 1,3 miljoner kronor är 
nödvändigt. 
 
I Växjö kommuns budget har viss höjd tagits för oförutsedda händelser. 
Denna budget ligger hos gemensam finansiering. Föreslagna tillskott 
innebär att budgetmedel flyttas från gemensam finansiering till 
respektive nämnd enligt nedan. Budgeterat resultat för 2025 på 155 
miljoner kronor kvarstår. 



 Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 
2025-04-08 

 

   

 

Ordförandes signatur Justerares signatur Utdragsbestyrkande  

   68 (69) 

 

 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 90/2025 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige beslutar tillfälliga tillskott av engångskaraktär 
avseende ökade kostnader för städ samt kompensation för uteblivna 
parkeringsintäkter. 
 
Berörda nämnder är Utbildningsnämnden (6,5 miljoner kronor), Kultur- 
och fritidsnämnden (2,7 miljoner kronor) samt 
samhällsbyggnadsnämnden (1,3 miljoner kronor).  
 
Kommunchefen har i en skrivelse, daterad 24 mars 2025 redogjort för 
ärendet och lämnat förslag till beslut. Utbildningsnämndens budget 
utökas med 6,5 miljoner kronor, 
kultur- och fritidsnämndens budget utökas med 2,7 miljoner kronor och 
samhällsbyggnadsnämndens budget utökas med 1,3 miljoner kronor. 
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§ 133 Dnr 297092 
 

Övrigt 

 
Inga övriga frågor behandlades. 
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